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 תודה מראש!!!

 חשבון הנפש לקראת ט"ו באב... יום השידוכים היהודי...

בשבת הקרובה יחול יום ט"ו באב שעליו נאמר "לא היו ימים טובים לישראל כט"ו באב... שבהם בנות ישראל יוצאות וחולות 
שהם היו חולות בכרמים ואומרות בחור שא נא עיניך וכו'..." ואתה מבין לבד שהשמחה של ט"ו באב לא התחילה מזה 

בכרמים... אדרבה... זו כבר היתה התוצאה של השמחה... אלא מאי?? השמחה הגדולה היתה מה שהם היו אומרות!!! בחור 
שא נא עיניך... שקר החן והבל היופי אשה יראת ה' היא תתהלל... וכנראה שהבחורים היו שומעים... מקשיבים... מפנימים... 

 אלא לצאת במחולות...  ואם ככה... באמת לא נותר לנו

אבל היום?? כבר לא כ"כ בטוח שבנות ישראל יוצאות וחולות בכרמים... יש הרבה בנות ישראל מעוכבות שיושבות וממתינות 
לזיווג כי... כי הבחור לא כ"כ הקשיב להם... לא כ"כ הפנים את המסר... הורידו לארץ ראשם בתולות ירושלים... ולא נותר לנו 

אלא לעשות חשבון הנפש כיצד להחזיר את הימים טובים האלו... כיצד לרומם קרנם של בנות ישראל שיזכו ביום ט"ו באב 
להקים את ביתם ואז!!! אז תשמח בתולה במחול... בקיצור: הנושא הכאוב של הדרישות המוגזמות והחומריות בשידוכים... 

נצטט את המשך המימרא!!! הנושא זה כבר נפתח ולא  הנושא אשה לשם ממון!!!ואם נקרא לזה בשפה תורנית נוקבת: 
בשנה שעברה בגיליון זה... וכעת שוב... שוב הגיע ט"ו באב...  לא שאני חושב לרגע שאני יכול לעשות מהפכה בנושא... אבל 
לכה"פ לומר את דברים.. אצל בר קמצא מצינו שהיתה תביעה על מדשתקי רבנן שמע מינה דניחא להו... מכאן למדנו 

 "פ צריך לא לשתוק!! להכריז באופן מוצהר שלא ניחא לנו בזה!!!שלכה
 --- 

ובכן: מישהו עורר את תשומת לבי שאולי צריך לשנות גישה בייחס למאבק בנושא הדרישות המוגזמות בשידוכים.... כולנו 
דורשים?? תפסיקו  באים בטענות לבחורים שיש להם אף גבוה ויש להם דרישות כספיות גבוהות וזה לא בסדר... למה אתם

 לדרוש... וכולנו מטכסים עצות איך לכופף את הבחורים... איך להוכיח להם שהם שוים פחות או לא שוים בכלל... 
הגיע הזמן לכבד אבל רגע... בעצם למה צריך להגיע מהזוית השלילית הזו...?? הרבה יותר נכון ואמיתי להגיע מזוית הפוכה:  

הבחורים דורשים?? הרי למה הם דורשים?? כי הם שוים?? נכון... הם באמת רוש עליהם!!!! את בנות ישראל הצדקניות ולד
שוים... אז זהו!!! שגם הבנות שוות... ומי כמונו יודעים עד כמה... אם ככה... אז באותה מידה אנחנו גם דורשים על הבנות... 

נסות ללכלך את הבחורים ולכופף אותם... תרומם את קרנם במקום להגיע שלילי ול )עוד מעט במה זה מתבטא לדרוש על הבנות...(
של הבנות... זה הרי לא סוד שיש היום בנות מיוחדות ביראת שמים ובצניעות, ויש להם נכונות ומסירות נפש לאהבת תורה 

! לי אין שמץ של מושג בהשגות של )איך ר' עזריאל טאובר היה אומר? ירידת הדורות זה משהו ששייך רק לגברים!באופן מופלא שאין לו אח ורע... 

.. הוא רשב"י... אבל אצל נשים?? לא בטוח שיש ירידת הדורות... בת ישראל שנשארה כל כבודה בת מלך פנימה היא אותו ארון ברית ה' שבמקומו נגנז.
ש הרבה... ואחד מהסימנים המובהקים שלהם נשאר בבית המקדש ולא גלה לבבל... כמובן בתנאי שמדובר בבת שלא "גלתה" למושגי דורנו ויש כאלו... וי

   שבשידוכים יותר קשה להם...(

אם ככה... אז במקום לנסות להוכיח שהבחורים לא שוים... אדרבה... הגיע הזמן לשווק נכון את בנות ישראל הצדקניות...  
 ותקשיב!!! הוא צודק בטענה שלו!! יש לי ראיה מפורשת לכך:

מעשה המוכר באותו בחור שנדר שהוא לא יתחתן עם מישהי... והביאו אותה... למי??? לראש יש משנה מפורשת בנדרים... ה
מה עשה )אותו רבי ישמעאל שאנחנו פוגשים הרבה בגמ' תנא דבי רבי ישמעאל תרי תנאי ואליבא דרבי ישמעאל( ישיבה הגדול רבי ישמעאל!!!! 

אותה יותר טוב... ואז פתאום אותו בחור כבר כן רצה... ועוד  רבי ישמעאל?? דאג לכבודה של אותה בת ישראל... דאג לשווק
באותה שעה בכה רבי ישמעאל ואמר: בנות ישראל טובות הם אלא איך רצה ואז רבי ישמעאל התיר לו את הנדר... אומרת המשנה: 

: בנות ישראל אל רבי ישמעאל ומשמת רבי ישמעאל היו בנות ישראל נושאות קינה ואומרותמסיימת המשנה ואומרת: שהעניות מנוולתן, 
 בכינה וכה"א: בנות ישראל אל שאול בכינה המלבישכם שני עם עדנים המעלה עדי זהב על לבושכן..."

 שמת לב מה כתוב במעשה הזה שהמשנה ראתה לנכון להביא אותו??? 

בחור... ר' ישמעאל לא כתוב כאן: שברגע שרבי ישמעאל עמד מול בחור שלא רוצה... רבי ישמעאל לא ניסה לכופף את ה
תנא דבי רבי ישמעאל: בחורים, תפסיקו לדרוש!! תורידו את האף שלכם...  לא!!! אדרבה... ר'  -נכנס לבית המדרש ולימד

ישמעאל הבין שיתכן והפתרון מחכה דווקא לנו בעזרת נשים!!! רבי ישמעאל התמסר להשקיע ולשווק בצורה מכובדת  את 
! שם הוא הכריע את המערכה!!!  ומי יודע... אולי גם כאן זה הסיפור... במקום לבא לבחור בנות ישראל ושם הוא ניצח!!

ולנסות לכופף אותו: למה אתה דורש?? למה אתה חש מעצמך?? מה אתה נודר שאתה לא מוכן לרדת מכך וכך___?? נרומם 
  אותם!!!לשווק  עליהם!!!את בנות ישראל! לדרוש 

--- 
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בחור שא נא עיניך... אשה יראת ה' 
 היא תתהלל!

המשך: כמובן שזה נשמע דמגוגי... נשמע משהו 
כזה מופשט ולא בר ביצוע... אבל אני אגלה לך סוד: 
אם אתה לא יודע... בענף הנדל"ן יש כלל ברזל: לא 

יש גם משהו שנקרא הכל הכל תלוי בהיצע וביקוש... 
ומי שמאמין בטיב של הסחורה שלו ויודע  שיווק!!!

ור אותה במחיר לשווק אותה נכון יכול להצליח למכ
טוב גם אם השוק מוצף... שיווק זו אומנות בפ"ע... 
)ובפרט בדור שלנו... שאנחנו השפוטים המוחלטים של כוחות 
השיווק... אז בדור שלנו יש סיכוי גדול שגם השוק השידוכים 

אז במקום לנסות מאוד מושפע מהשיווק המוטעה שלו( 
לכופף את הבחורים... אולי צריך להעצים את 

בצורה  ןשל בנות ישראל... לשווק אות ןעלתמ
מכובדת!!!  וכאן חשוב להדגיש: אל תשכח שכאן 
לא מדובר בסתם שיווק... מדובר פה בתנא הקדוש 
ר' ישמעאל.. במלאך ה' שאין לנו שמץ של השגה 
בקדושתו ו... ו... וכשהוא נפטר מה אמרו עליו??? 

ר' ישמעאל  בנות ישראל אל ר' ישמעאל בכינה!!!
של בנות  כבודןאה לנכון להתמסר בכל נימי נפשו לר

משאול בחיר ה'...  וממי הוא למד את זה??ישראל...  
אותו שאול המלך שאכל חולין בטהרה ובן שנה 

של  כבודןלחטא... מה הטריד אותו?? לשמור על 
לשידוכים בצורה  ןבנות ישראל!! להגיש אות

.  מכובדת... )יש ביטוי שמובא בדרך אגב במדרש..
"אין לנו גדול משאול שנאמר בו בנות ישראל אל 

שים לב: כשהמדרש רוצה לבטא  שאול בכינה..."
בהגדרה מדגמית אחת את גדלותו העצומה של 
שאול המלך, מה המדרש בוחר??? בנות ישראל אל 

ואני באמת שאול בכינה!!! זו הגדלות של שאול!! 
   לא הבנתי:

נשגבות  הרי יש בחז"ל רשימה ארוכה של מעלות
ששאול המלך התייחד בהם... צניעות, נחבא אל 
הכלים, נקיות מנדנוד של חטא, אוכל חולין 
בטהרה...  אז למה כשהמדרש בא לבטא במילה 
אחת ש"אין לנו גדול משאול המלך" הוא בוחר 
דווקא בזה שהוא מעלה עדי זהב על לבוש בנות 

כן... להיות בשיעור קומה  מה התשובה??ישראל?? 
שאול המלך שנאמר עליו משכמו ולמעלה גבוה כמו 

מכל העם... ואם מרום מדרגתו... בכל זאת!!! מה 
של בנות ישראל  כבודןשמטריד אותו זה לשמור על 

ולהעלות עדי זהב על לבושם ולדאוג למעמד 
 דווקא כאן מתבטאת פסגת הגדלות שלו!!! ... להןש

ואני אסביר את זה בקיצור נמרץ: הסיבה שכ"כ 
של בנות ישראל יותר מכל  כבודןלדאוג לחשוב 

אחד אחר...  כי זה משהו שלא יכול להגיע מצידם!!! 
גבר יודע לשווק את עצמו... יודע לדאוג לעצמו... 
אם מישהו לא יכיר בי... תסמוך עלי... אני איכשהו 

אבל בת אדאג לגרום לו שהוא יצטרך אותי... 
 אם היא באמת באמת כל כבודה בת מלך ישראל??

פנימה... היא לא יכולה לשווק את עצמה!! כי זה 
סותר את כל המעלה שלה מיניה וביה!! כאן השיווק 

 מוכרח להגיע מאיתנו... 

שאול המלך שהתייחד בצניעות שלו הבין שאנחנו 
אלו שצריכים לשווק את בת ישראל!! כי אם זה לא 

 יגיע מצידנו... אתה יודע מה יקרה?? 

ממה נפשך!!! או שהיא תאלץ לשווק את עצמה וזה 

הכי גרוע... או שהיא תעמוד בניסיון ואז... אז מה 
יקרה??? היא תשאר רווקה מתבגרת רק בגלל שהיא 

  על זה שאול המלך לא מוכן לסלוח!!!באמת שווה... 

וגם אנחנו לא!!! תסכים איתי!! שאול המלך רוצה 
ת! שגם היחודי ןשבנות ישראל תשארנה במעלת

תשארנה מוצנעות בת מלך פנימה...  להןהמעלות ש
אה... אבל אם ככה... מי ידאג לה?? מי ידאג לשווק 

 אותה??

אומר שאול המלך: עלי!!!! על חשבוני... עלי השיווק... 
 אני אדאג לשווק... 

 עד כאן בקיצור נמרץ... והמבין יבין... אוהו...

--- 

ר רוצה?? מה יש אבל תכל'ס... מה אדון אז נדברו היק
לך להציג?? אתה אומר דברים מאוד נחמדים וערבים 

 לאוזן... תכל'ס... מה למעיישה??

אני אענה בשאלה: כשבחור מכריז את הדרישות 
הראש ישיבה לא מרשה לי שלו... מה הוא אומר?? 

נכון??? ואני בתמימותי הצפונית  לגשת בפחות מ___
מרשה"?? תמיד לא הבנתי: מה זה "הראש ישיבה לא 

מה המשמעות של לא מרשה?? שאם הבחור יעיז כן 
לסגור שידוך בפחות מ.... אז מה יקרה...?? הבחור לא 
יקבל טופס תעודת הוראה מהר"י...?? אולי יפעילו 
עליו סנקציות?? מה ההשלכות הכ"כ מפחידות של 
ה"לא מרשה" הזה שהבחורים משתמשים עם זה 

יבה הרי לא הראש יש וסתם ככה:בכזו חרדתיות?? 
מרשה עוד הרבה דברים... הר"י לא מרשה פלאפון... 
לא מרשה סיגריות... לא מרשה לצאת באמצע הזמן... 
ועד כמה שאני מכיר את אותו בחור... לא תמיד 
ראיתי שהוא כזה נאמן למוצא פיו של הר"י בכל 
מחיר... אז מה קרה שהפעם הוא נהיה כזה תלמיד 

?  הוי... שתהיה בריא מובהק??? נו... מה התשובה??
אז נדברו... אתה כזה תמים... מה אתה לא מבין... 
כשבחור אומר הראש ישיבה לא מרשה לי הכוונה 

יש לי ראש ישיבה שמוכן לעמוד  שיש לי גיבוי!!!
לגבות אותי בדרישה הזו!!! תמים מי שלא מבין את 

אז למען אם ככה... אם זה באמת כל הסיפור... זה... 
 ות ישראל אין את הגיבוי הזה??? ה': למה לבנ

בדיוק כמו שלבחורים יש מישהו שדואג להם ומוכן 
לגבות אותם ולשווק אותם ולעמוד מאחורי הדרישות 
שלהם... וטוב שכך... באותה מידה )והרבה יותר 

של בנות  כבודןלדאוג ל אפשר וצריך וחייביםבקלות( 
! יהיה גיבוי מלא!! ןידרשו!!! וגם לה ןישראל שגם ה

בת ישראל שרוצה להקים בית של תורה אמיתי )ולא 
מזוייף( תוכל לעמוד ולהכריז אני דורשת כך וכך 
דרישות רוחניות!!!! ויש לי גב!!! המנהל סמינר שלי... 
הרב של הסמינר לא מרשה לי!!! הוא לא מרשה לי... 

 נקודה!!!   

  נו... ומה הדרישות שלך בת ישראל???

תו אני רוצה להקים הדרישות שלי שהבחור שאי
בית... שהוא יהיה בחור מרומם!!! ושהוא יתחתן לשם 
שמים ולא בשביל ממון ונהנתנות!!! הדרישות שלי 
שיהיו לי בנים תלמידי חכמים ולא בנים שאינם 
מהוגנים ח"ו... הדרישות שלי לבית של נתינה לה' ולא 

של נהנתנות וחומריות... ואני עומדת על זה!!! אני 
 לרדת מהסטנדרט הרוחני הזה!!!לא מוכנה 

אני רוצה שתבין: עומד לו בחור ורוצה דווקא אחת 
שעובדת במחשבים... ואז מגיעה הצעה מצוינת... 
בת ישראל יראת שמים וצנועה... אבל היא לא למדה 
מחשבים!! ולמה לא? כי היא לא!!! לא רוצה 
להתקדם בקריירה... היא רוצה להתקדם דווקא 

בישראל... ואני שואל: מגיע לה בקריירה שלה כאם 
 הכבוד לה???  לאאו  כל הכבוד להכבוד??? האם 

ברור שכל הכבוד לה!!!! נכון?? מסכימים?? 
 מסכימים!!!! 

אבל כשהיא עומדת לבד לבד בשוק השידוכים... 
והיום "מה שהולך" זה דווקא הייטק... במקום 
שהאבא יעמוד בגאווה גלויה ויסביר לבחור שהבת 

"כ מבינה את היעוד שלה בעולם קצת יותר שלי בסה
רוצה עבודה משרדית...  דווקא לאממך... והיא 

במקום זה אותו אבא צריך לעמוד ולהצטדק ולמשוך 
בכתפיו ולומר: מה אעשה... הבת שלי לא עומדת 
בדרישות... לא למדה מחשבים... למה??? אם אותה 
בת תקבל גיבוי מלא!! היא תוכל לעמוד באותה 

ותכריז: מצטערת!!! הרב של הסמינר שלי לא קנאות 
הירשה לי ללכת למגמת מחשבים!!! לא הירשה לי 
ולא הירשה לקבוצה הכי מוצלחת ומובילה 
בסמינר... הוא עמד על כך שאנחנו נגדל את הדור 
הבא... למה אף פעם אנחנו לא שומעים את 
המנגינה הזו מהכיוון של העזרת נשים?? למה תמיד 

שמגיע עם שרירים ויודע שיש מישהו הבחור הוא זה 
שעומד מאחורי כל גחמותיו ואילו אותה בת ישראל 

היא תמיד צריכה  אין לה את הגב הזה??צדקנית... 
להצטדק... להתנצל... להסביר את עצמה למה היא 

 רוצה להקים בית של תורה אמיתי?? למה?? 

אבל עדיין!!! עם כל הכבוד לך אדון אז נדברו... אתה 
לא ריאלי... סו"ס זה העולם... זה החיים... זה  עדיין

 מה שיש... לא תשנה את העולם...

אתה צודק... אני לא באמת חושב שאני יכול לשנות 
 את העולם!!! 

)מצידי... קח את זה בערבון דבר אחד אני יכול לומר... 

יש מוגבל... אבל קח בחשבון שאתה גם עלול להיות מופתע( 
מי  אמין בצדקת דרכו!!!מי שמאצלי כלל ברזל: 

שעומד לגמרי לגמרי מאחורי האמת שלו.. ומוכן 
להכריז את זה בבהירות ובחדות ללא חת!!! תדעו 
לכם: זה קונה... זה כובש... זה מסנוור... וזה מצליח 

)אני להמיס את האנשים הכי קשורים... תנסה!!!! 

תב יכול להעיד את זה בנימה אישית כאן בגיליון זה... כשאני כו
דברים שאני באמת באמת עומד מאחוריהם... גם אם לא ערבים 

  לאזניים מלאך רע עונה אמן בעל כרחו...(

אתן לך שתי דוגמאות קטנות: כשהגה"צ ר' דן סגל 
שליט"א היה אברך צעיר והוא קיבל זימון ללשכת 
הגיוס... ללא אומר ודברים הוא פשוט שלח את 

בפשטות:  אשתו במקומו... אשתו הגיעה והסבירה
שבעלי לא יכול להגיע... כי... כי... כי הוא שומר על 
העיניים... ולא תאמין!!! הם קיבלו את הטענה ונתנו 

למה אם  איך זה יכול להיות???לו דיחוי דרך אשתו... 
אשתי תלך במקומי יזרקו את שנינו מכל המדרגות 

 ואותו לא זרקו?? 
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עמד כי זה היה ברור לו!!! הוא אתה יודע למה?? 
הוא ידע בבירור שאני לכאן לא מאחורי זה לגמרי!! 

 מגיע ויהי מה.. ולי?? לי זה פחות ברור..

אבא שלי בתקופות השידוכים  רוצה עוד דוגמא??
לא הסכים בשום אופן להתחייב על בנותיו סכום 
גבוה... ולמה?? כי אבא שלי הוא ישר והוא מעולם 

ר בדיני לא הוציא דבר שקר מפיו... והוא מאוד זהי
ממונות!!! ומהמקום הזה הוא הודיע חד 
משמעית: אני לא מוכן להתחייב סכום שיתכן 
שאני לא אצטרך לחזור עליו בגלגול כי לא עמדתי 
בדיבורי... סוף פסוק!!! הנושא מוצה!! לא יעזור 
כלום... ותתפלא לשמוע שבשוק השידוכים 
הנימוק הזה התקבל!!!  אתה יודע למה זה 

 התקבל?? 

אבא שלי באמת אחז שם... ולכנות יש כח כי 
שכובש... כשאבא שלי הודיע נחרצות: אני לא מוכן 
להתחייב... במקום שיתקבל רושם מסכן שנעבאך 
אין לו כסף לתת... אדרבה... הרושם שהתקבל 
הוא: אני יציב!! עמיד! עקרוני... והיות ואני איש 

 אמת!!! ומי שלא רוצה שילך... דורשאמת אני 

וממילא אני חושב שאם אבא של בת סמינר יאמין 
לגמרי בהשקפתו ויתן את מלא הגיבוי לבתו 
השמורה ויודיע לשדכנים באופן חד משמעי: הבת 
שלי לא רוצה ללמוד מחשבים ואני לא רציתי 
שהיא תלמד... ואני דורש מהבחור שגם לא ירצה 
את זה... אם זה יגיע מאמת פנימית פנימית...  זה 

שיש ! הבחור ירגיש שיש לפניו בת ישראל יכבוש!!
לא כמובן שיתכן שהוא ירגיש שהוא  לה דרישות!!!

בדרישות שלה... אבל לכה"פ הוא ירגיש  עומד
שהוא פה המפסיד... ואז הוא ינסה לבדוק את 
עצמו אולי הוא כן יכול לעמוד בדרישות האלו... 

 כן!!! זה דרישות! הגיע הזמן שנבין שזו דרישה!!

... בא ניצמד לקיר: רמה רוחנית זו דרישה או בינינו
 לא דרישה?? 

כולנו הרי מבינים שכסף זו דרישה שלא כל אחד 
יכול לעמוד בה... נו... ורמה רוחנית?? זו דרישה 
שכן כולם יכולים לעמוד בה?? בא נראה... נראה 
אותו... נראה אם הוא מוכן להקריב חיי נהנתנות 

. הוא לא יכול?? אז בשביל בית יותר שמור... אה..
מה יש פה הוא!!! הוא לא עומד בדרישות שלנו!!! 

וממילא די ברור לי שזה מתחיל  להבין???
מאיתנו!!! מתחיל בראש שלנו... אנחנו צריכים 

 לעמוד מאחורי העקרונות שלנו... 

אבא של בת ישראל צריך להפנים שהוא דורש!!! 
 דורש על הבת שלו... 

ר של הבן שלך... היו בחיד רוצה לשמוע משהו??
כמה אייפונסטים שהסכימו להכניס את הילדים 

שלכל רבה  דרישהשלהם לחידר אבל היה להם 
יהיה מכשיר חכם שאפשר לשלוח לו הודעות... 
המנהל התנצל שהוא לא יכול לעמוד בדרישה 
הזו... ואז הם החליטו שהם לא רוצים לשלוח את 

לא היה או לא היה?? לא... הילדים שלהם... 
  בדיוק... נכון???

כולנו מבינים שהסיפור הוא הפוך!!! המנהל הוא 
זה שדורש שלא יהיה להורים סמארטפון... 
וההורים הם אלו שלא עמדו בדרישות... נכון או 

האם אתה עומד מאחורי  אז אותו דבר כאן:לא? 
השיקול של הבת שלך שהיא רוצה בית נקי ללא 

ה שהיא לא מחשב?? אתה מגבה אותה בהחלטה של
רצתה ללכת למגמה של מחשבים וכו'?? אם ככה... 

הבת שלך דורשת בחור שמבין את  אתה הוא הדורש!!!
זה!!! ואם הוא לא מבין את זה... אז ידו על 
התחתונה!! הוא לא עומד בדרישות שלכם... וזה לא 

 זה ישודר!!!משחקי מילים... כי אם אנחנו נאמין בזה 
פרקטיקה אני חושב אם מאוד תרצה שאני ארד ל

שאם ההנהלה הרוחנית של הסמינרים תאמץ את 
הגישה הזו ותוביל את המהלך הזה... ומנהל הסמינר 
יגבה את הבנות וידרוש בשבילם סטנדרטים רוחנים... 
אם זה יגיע ממקום מאוד אמיתי אז זה יחלחל אצל 
הבנות... וברגע שזה יחלחל המסר הזה ישודר לא 

 !!!אלא כדרישה!כהתנצלות 

השמעתי את הזעקה האישית שלי... מה יעשו עם 
זה?? לא יודע... אבל אם זה יתן לבת ישראל אחת כח 
לעמוד בדרישות הרוחניות שלה ולא להיכנע לגחמות 

 של צביעות דורנו... והיה זה דורון דרשה שלי... 
--- 

!!! ןבנות ישראל: תדרשו!!! תעמדו על הדרישות שלכ
)כמובן כל !! ןהמהותיים שלכאל תתפשרו על הדרישות 

אה... אבל מה יהיה??  מקרה לגופו... עם שיקול דעת תורני...(
ה' יעזור... האיחול הכי אידיאלי שהייתי מברך... זה 
שאוטוטו משיח פתאום מגיע... ואז חלק מההפתעות 
שהוא יביא איתו... הוא פתאום יביא איתו כל מיני 

לנהר  בחורים בני עליה מרוממים אי שם מעבר
... ן... שראויים לכןהסמבטיון... בחורים שחיכו לכ

בחורים שמחפשים באמת באמת לבנות בית של 
!!! הם ןתורה... בית של נתינה לה'... והם יחטפו אתכ

בנות ישראל שחיפשו את זה  אותןיחזרו דווקא אחרי 
באמת... אה... אבל אז מה יהיה עם כל הבחורים 

הייטקיסטית המעונבים והמצועצעים שחיפשו 
נושאת תואר שני ומתקדמת לקראת ראש צוות?? עם 
מי הם יתחתנו?? אז בשביל זה!!! בדיוק בשביל זה 
כתוב בישעיה: והיו מלכים אומנייך ושרותיהם 
מניקותייך אפיים ארץ ישתחוו לך... אז הנה... הבחור 
הזה שהשבוע הוריד... הוא יתחתן עם אחת מהשרות 

לך ועפר רגלך ילחכו האלו שאפיים ארץ ישתחוו 
וידעת כי אני ה' אשר לא יבושו קווי!!! אשר לא יבושו 

 קווי!! אשר לא יבושו קווי!!! 
אז יתקיים מקרא שכתוב: "...ואל תכלמי כי לא 
תחפירי כי בושת עלומייך תשכחי וחרפת אלמנותייך 
לא תזכרי עוד..." זו הברכה הכי אידיאלית... אבל!!! 

תכף ומיד... יד ה' לא  אם חלילה המשיח לא יגיע
תקצר... וה' בסוף ישלח לכל אחת את זיווגה המתאים 
ומצאן מנוחה אשה בית אישה... ועד אז!!! כל יום 
נוסף של התעכבות... זה מפגן!!! מפגן של נאמנות לה' 
ולרצונו יתברך... וכל יום כזה נספר!! ונודי ספרת 

וד אתה... ה' סופר כל נידוד... תרתי משמע... כל ניד
 שינה וכל נדוד לעוד תקווה שנכזבה... 

ועל כל שידוך שיורד על הערכים שלנו.. על זה אמר 
דוד המלך: כי קנאת ביתך אכלתני!! אני סובל בגלל 
שאני רוצה להקים לך יתברך בית!!! דוד המלך סבל 
רדיפות בגלל שהוא רצה להקים בית דווקא לה'!! 

לה'  עד אמצא מקום --דווקא בגלל העקשנות שלו
בלי זיופים... ועל זה דוד המלך אומר: זכור ה' לדוד את 

 כל ענותו... וה' זכר לדוד את זה!!!

כן... למצא מקום לה'... לבנות בית נאמן לה' זה דבר 
שלא מובן מאליו... לא כמו שחושבים!!! ומי שיש לה 

"לא אבא באוהל ביתי לא אעלה על ערש -נכונות ל
ת שבאמת באמ יצועי..." עד אמצא את הבחור

... מי שתעמוד ףרוצה להקים בית תורני ולא מזוי
על הדרישות האלו... יום יבא והבית הזה יהיה עליון 

 ואז גאולים יפצחו צהלה... 

בכלל ישראל יש המון חתונות מידי יום... כל יום יש 
עשרות בתים בישראל שקמים... אבל יש בית ויש 

פעם עוד  בית... יש חתונה ויש חתונה... יש מידי
איזה חתונה שנראית שגרתית אבל דווקא שם קם 
בית גדול גדול בישראל שאם היה לנו את העיניים 
לראות איזה בית גדול נבנה כאן... כל ירושלים היו 
מגיעים לזכות להשתתף בהקמת בית כזה שהיו 
עיניו ולבו שם כל הימים... אבל מה נעשה שצריך 

ם היחודיים טביעות עין חדה כדי לזהות את הבתי
האלו... בדרך כלל הם רחוקים מהתפאורה 
והזרקורים... מה שבטוח... כשרואים בת ישראל 
שעמדה על העקרונות הרוחניים המהותיים שלה 
וחיכתה והמתינה ועברה שלבים לא קלים של 
"אקרא יומם ולא תענה ולילה ולא דומיה לי..." 
כששומעים בשעה טובה ומוצלחת שהנה... היא 

בל מה שרצתה והנה... סו"ס היא מצאה זכתה לק
 את השידוך שלה... כאן גדל בית גדול גדול לה'!!! 

לפני שנה...  אני רק רוצה לסיים במעשה שהיה:
התבקשתי לשכנע בת מבוגרת קרוב לשלושים... 
לשכנע אותה שתסכים ללכת על הצעה של בחור 
 טוב... ירא שמים... אבל מידי פעם הוא קצת רואה

גרועים... ועוד כמה דברים לא כ"כ סרטים לא 
גרועים... עשיתי את תפקידי ושכנעתי... הסברתי 
שזה לא נורא... ככה זה היום... זה נורמלי... אבל 
היא לא שמעה בקולי... והיות והיא לא שמעה 
בקולי... אבל מה קרה בסוף.?? בסוף היא נאלצה 
להתפשר על בחור בעל תשובה ממשפחה 

 עליה עצום אבל.........מפורקת... אמנם בן 

אה... האם קלטתם איך הצגתי את הסיפור הזה 
 בצורה מעוותת???

כן... ככה כולם הציגו את זה... הייתה כאן בת 
שהתעקשה על יראת שמים ולכן היא נאלצה 

 ואני צועק גיוואלד!!!להתפשר על בעל תשובה... 
למה זה נקרא שהיא התפשרה?? זה הרי ההיפך 

.. אני אמרתי לה להתפשר על הגמור!!! אדרבה.
בחור שרואה סרטים... והיא לא!!! לא הסכימה 

)אני לא אומר שזה נכון... אני לא חוזר בי שלגופו להתפשר!! 

אותה בת  של עניין לפעמים צריך להתפשר גם ברוחניות...(
לא הסכימה להתפשר על יראת שמים!!! והיא 
ניצחה בגדול!!! היא זכתה בבחור בעל תשובה בן 

וכאן אנחנו צריכים לתפוס את עליה מרומם!  
מה נקרא  עצמנו ולהחליט אחת ולתמיד:

להתפשר??? האם להתפשר על יראת שמים... או 
להתפשר על בעל תשובה?? להתפשר על כסף או 
להתפשר על יהדות?? הגיע הזמן שנחליט איפה 
סולם הערכים שלנו אנחנו... תסלח לי... לרגעים 

עת כמו נאום השפנים של מסוימים אני מרגיש כ
במה אנחנו יהודים?? הגיע  -הרב שך... סוג של

הזמן שנדפוק על השלחן ונחזיר את המיקוד 
למקום הנכון!! מי לה' אלי... מי מוכן להרים את 
הכפפה כשאול בחיר ה' ורבי ישמעאל ולרומם את 

וביושר...  להןשל בנות ישראל שזה מגיע  ןקרנ
 בשורות טובות בקרוב ממש...
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 להרגיש מרומה ו'לזרום' עם זה... הכיצד???

במדרש איכה יש משפט שאלמלא נאמר ע"י רבי שמעון בר יוחאי אי אפשר לאומרו!!! 
אומר רשב"י: מי זה מאהבי?? זה התלמידי "קראתי למאהבי המה רימוני..." כתוב באיכה: 

מהם שיעזרו לי  חכמים שהם מאהבים אותי לאבי שבשמים... קראתי למאהבי... בקשתי
 להתקרב לה'... למצא חן בעיניו... ומה עשו מאהבי?? 

הם רימו אותי!!! במה זה מתבטא שהם רימו אותי?? אומר רשב"י: חכמים   המה רימוני!!!
תקנו להפריש תרומות ומעשרות בבבל... והאמת היא שאליבא דאמת תרומות ומעשרות 

הם אמרו לי כן  רימו אותי!!!...  אבל הם זה מצוות התלויות בארץ ולא צריך להפריש בבבל
להפריש חלה בחוץ לארץ... ולמה הם רימו אותי?? כדי להאהיב אותי על ה'... כדי שישאר 
לי קשר עין עם מצוות התלויות בארץ...  ובעיקר בשביל לעורר געגועים ואהבה בעולמות 

 העליונים לקראת הגאולה השלימה... ולכן הם רימו אותי... 
כלומר: הם רימו אותי וחידשו לי מצוות חדשות...  המה רימוני!!!---למאהביקראתי 

 בשביל להאהיב אותי על אבא שבשמים...      
אם מישהו רימה אותי ואני מרגיש כלפיו מרומה... אני  יש במימרא הזו משהו די רגיש:

ת הדברים מאבד אימון מולו... אני יודע שהוא לא דובר אמת וזהו... אני כבר לא לוקח א
 שלו ברצינות... ואילו רשב"י לא חושש לקרא לתקנות חז"ל רמאות!!!! המה רימוני... 

תסכים איתי שאם יהודי היה מגיע בחול המועד סוכות לבית הכנסת עם ד' המינים והוא 
היה מתבטא ואומר לחבר שלו: תקשיב... אל תקח ללב... חז"ל בסה"כ רימו אותנו ואמרו 

)כי מדאורייתא ולקחתם לכם ביום הראשון בלבד... ולב כל שבעה זכר למקדש לנו שצריך ליטול ל

איך זה היה נשמע?? ורק במקדש ושמחתם לפני ה' אלוקיכם שבעת ימים, ובגבולין זה רק מדרבנן( 
פשוט וברור שאותו אחד היה צריך להיות בנידוי, וחייב מכת מרדות על ביזוי תקנת 

כל חשש להתבטאות כזו התבטאות על תקנת חכמים... חכמים... אז למה רשב"י לא רואה 
 שזה כאילו רמאות??? בקיצור: 

 מה רשב"י מתכוין??? וכי באמת חז"ל מרמים אותנו?? 
אלא מאי? זה בסדר!!!! אל דאגה... זה לא הרמאות שאנחנו מכירים!!! בכלל לא!! ולמה 

 מסיבה פשוטה:זה לא רמאות?? 
ת מצליח לרמאות אותי... כאן חז"ל ממש לא דבר ראשון: רמאות זה כשמישהו באמ

)אדרבה... בהרבה מתקנות מנסים להסתיר ממני את העובדה שזה דרבנן ולא דאורייתא... 
חז"ל... חשוב להם להכניס סעיף בתקנה שלהם להיכר שכולם ידעו שזה דרבנן ולא דאורייתא... כדי שלא 

שון... אבל חוץ מזה... הרמאות הזו שחז"ל זה דבר ראיבואו לשרוף על זה תרומה וקדשים וכו'...( 
חבר שלי החליט לפתוח  לדוגמא:כביכול מרמים אותי זה רמאות מסוג של תכנית חסכון... 

שקל לחסכון... אני פוגש אותו בבין  5888תכנית חסכון... כל חודש יורד לו מהחשבון 
ה יש לי כסף... כמעט הזמנים... נו... אתה נוסע לנופש?? הוא מושך בכתפיו: איפה... מאיפ

באתי להגיד לי... מה זה אין לי כסף?? מה זה הרמאות העצמית הזו?? אתה עצמך 
שקל מיותרים שנכנסים לתכנית חסכון.. אז למה אתה  5888סיפרת לי שיש לך כל חודש 

מרמה את עצמך שאין לך כסף?? יש לך... יש לך אלפיים שקל... לך תפתח תכנית חסכון 
נכון!!! תכנית חסכון זו באמת סוג של רמאות  ו... מה התשובה???נותצא לנופש.. 

עצמית!!! אבל אני עומד מאחוריה!! אני בעצמי יזמתי את הרמאות העצמית הזו!! 
החלטתי ללכת על הרמאות העצמית הזו!! זכותי!! היות ואני חושב קדימה ואני רוצה 

בלעים לתכנית חסכון ולא לחסוך כסף... בשביל זה החלטתי שמידי חודש אלפיים שקל נ
רואים אותם... מצידי האלפיים שקל האלו לא קיימים!! כל זמן שהרמאות העצמית 

 משרתת אותי לכיוון החיובי היא אידיאלית... לגמרי...
 הרמאות הזו היא שיקול כלכלי שלי... זכותי ליזום כזו רמאות!

מצוות ועבירות... תמיד דווקא הצדיקים הגדולים ביותר אגב: זה בדיוק העניין של 
מה התשובה?? זכותו  מה זה הרמאות העצמית הזו?מרגישים שאין להם שום זכויות... 

של איל הון לפתח פסימיות ולשים בצד את כל המיליונים ולהכניס לעצמו לראש שאין 
אות... זו גישה!!! גישה כלום כדי לדרבן את עצמו להרויח עוד כמה מיליונים... זו לא רמ

כלכלית של בן אדם שיודע לעבוד עם עצמו נכון!! היות ויש לי עיניים גדולות... ואני יודע 
שאם אני אביט על החצי כוס המלאה של מפעל חיי... אני אצלול בכורסה ואהיה חולמני 

שלי ואני אפסיד עוד כמה מיליארדים... אז חבל לי... אני מעדיף לשים את כל הזכויות 
 בפק"ם ולהסתכל רק על חצי כוס הריקה...  

רשב"י מלמד אותנו שגם בעבודת ה' מותר לאדם לפתח רמאות עצמית  אותו דבר כאן:
ולזרום איתה לטובת העניין... קראתי למאהבי המה רימוני ו... וזרמתי איתם... נתתי להם 

ילת מסכת בדף היומי אני בכל תח  לדוגמא:כביכול לרמאות אותי... כי זה מקדם אותי... 
כותב מאמר של זריקת מרץ... כמה כדאי להתחיל את המסכת הזו.. ודווקא המסכת הזו 
היא הכי הכי בעולם... ואני מוכיח באותות ומופתים כמה שהמסכת הזו היא המסכת הכי 

ין )ואגב: אני מתכוין לכל מילה... באמת לכל מסכת יש את השפראך היחודי שלה שאמיוחדת ומתוקה... 

עכשיו: בן אדם מרובע שיחליט לתפוס אותי על המילה בכל מחיר... הוא יתחיל  לו אח ורע(
להתווכח איתי ראש קטן... הוא יביא לי הוכחות שאת אותם משפטים אמרתי גם על 
המסכת הקודמת וסתם שיקרתי שאמרתי שמסכת סוכה היא המסכת הכי הכי... יופי!!! 

הרמאות שלי... לא צדקתי... ידיים מאחורה... למגרש תפסת אותי על המילה... עלית על 
למה לך להפריך אותי?? למה אתה לא זורם  אבל חבל עליך!! בשביל מה?הרוסים.. 

איתי?? בסה"כ רציתי לעודד אותך לעשות משהו שמשתלם לך לעשות... להתחיל מסכת 
ום שמשתלם לך... סוכה... אז תזרום עם זה... אני בסה"כ איש שלך... אני מוביל אותך למק

מה אכפת לך לשתף פעולה... אל תתפוס אותי על רמאויות... כי אתה דופק רק 
 את עצמך...  

חז"ל הם אמנם אנשי אמת... דינם דין  זה הפשט קראתי למאהבי המה רימוני!!!
אמת... אין אצלם נפתל ועיקש... אבל בין הייתר... מחוץ לבית דין ששם הכל צריך 

אמת!!! חוץ מזה לחז"ל יש עוד כובע.. הם גם מלאכי רחמים להיות קושט דברי 
שתפקידם לזכות אותי במצוות ולהעשיר את התכנית חסכון הנצחית שלי... הם 
היועצי משכנתאות שלי... הם מייצגים אותי ועומדים בפרץ בשבילי... ומהמקום 

ונניח  הזה הם לפעמים מפעילים עלי לחץ או דוחפים אותי קצת יותר... לטובתי!!!
שהייתי יכול להתווכח איתם... כשחז"ל תקנו הפרשת חלה בבבל... אם כלל 
ישראל היו עושים ווטו!! לא רוצים!! התקנה היתה מתבטלת מדין שלא פשטה 
ברוב ישראל... אבל כלל ישראל כן זרמו עם זה... הם ידעו שזה מאהיב אותנו על 

להוביל אותי... כי הם אנשים שלי... ה'... אז אנחנו הולכים על זה... אני נותן לחז"ל 
נכתב על התופעה שבחור דורש דירה והוא משתמש בביטוי ש"הראש ישיבה לא  7)במאמר בעמוד 

מרשה לי..." והוסבר שם בפשטות שאף אחד לא באמת חושב שהראש ישיבה לא מרשה... רק 
לי... אני לא מתווכח מה?? נוח לי לזרום עם זה... אם הראש ישיבה לא מרשה לי לרדת בדרישות ש

  איתו... אני זורם עם זה... כי הוא בצד שלי... הוא בא כוחי...(
אני כאן בגיליון אז נדברו משתדל לחזק יהודים בלעשות דברים טובים... אם זה 
לשמור על העיניים... אם זה אהבת ישראל... אם זה תורה ומצוות וכו'... ולצורך 

.. חלקם נכונים יותר נכונים פחות... ויש ביקורת העניין אני כותב כל מיני וורטים.
קבועה שאני מקבל מידי פעם מאנשים שהם קצת יותר יסודיים ממני... מאיפה 
יש לך את העוז להגיד ככה וורטים על ימין ועל שמאל?? אולי אתה טועה... אולי 

יש זה לא הפשט בפסוק... ובדרך כלל ביקורת כזו מלחיצה אותי!!! לך תדע... אולי 
פה חשש של מגלה פנים בתורה שלא כהלכה... ואז אני ניגש לרב ושואל אותו... 
ואני כבר מכיר בעל פה את התשובה... הרב שואל אותי: מה כתבת?? מה היה 

 הנושא? כתבתי מאמר מאוד מעודד בנושא של קדושה...
 ואז הרב שואל אותי בתמימות: מה... כתבת שלא להיות קדושים??

 ן להיות קדושים... נו... אז מה הבעיה??? לא!! כתבתי שכ
 אולי... אולי הוורט שהוביל למסר הזה הוא לא נכון... 

לכיוון הנכון... קראתי  -נו... אז מה?? אז מקסימום במקרה הכי גרוע רימית אותם
 למאהבי המה רימוני... 

כון מה איכפת לך להיות מרומה לכיוון הנכון... אם אני מרמה אותך לכיוון הלא נ
זה לא בסדר... אבל אם המסר שלי בסה"כ מוביל אותך למסר חשוב ונחוץ שהוא 
נכון בלאו הכי... והוורט שלי הזה רק דוחף אותך לכיוון הזה... אז מה יכול 
להיות?? שלפי אמיתה של תורה זה לא נכון..?? אז הנה!! בדיוק בשביל זה יש 

 לנו את הפסוק: קראתי למאהבי המה רימוני!!!!
 איכפת לך להיות מרומה לטובתך... תזרום עם זה... מה 
--- 

אגב אם כבר מדברים על קראתי למאהבי המה רימוני בייחס לתרומות 
ומעשרות... אז בימים אלו של ערב שנת השמיטה ניתן לראות את זה בצורה 

 ממש בולטת... יש שתי מצוות בתורה:
 מצוות הפרשת חלה ומצוות שנת השמיטה!!!

טבח ותשאל את הגברת מה יותר מדבר אליה? שנת השמיטה או תכנס רגע למ
הפרשת חלה?? היא תסתכל עליך כאילו נפלת מהירח... מה הקשר בכלל... 
הפרשת חלה זה... זה גיוואלדיג'... כל הסגולות... כל הישועות... ש.. ש... שקט... 
אל תפריע... אני באמצע הפרשת חלה של ארבעים נשים שהתארגנו להפריש 

אותה שעה לזכות החולים ולעי"נ הרוגי מירון... הפרשת חלה זו מצווה מאוד ב
חביבה על נשות עם ישראל... לעומת זאת שמיטה?? הגברת רק נזכרת בשנת 

 השמיטה היא נאנחת... אוי... אין לי כח לזה...
מה קרה?? איפה הארבעים נשים שמכינות סלט ירקות של שביעית מתוך 

. לזכות ולעילוי נשמת... אני מבטיח לך שזו גם סגולה!!!! הקפדה על כל ההלכות..
 תבדקו!!!  אני מבטיח לך שזה יעבוד...

 נו... למה הפרשת חלה היא בדם שלנו ושמיטה רחוקה מאיתנו??
פשוט מאוד: קראתי למאהבי המה רימוני!!! חז"ל תקנו הפרשת חלה באירופה... 

רופה היא הביאה איתה את אז הם האהיבו עלי את זה... כשהסבתא חזרה מאי
הרגש והאהבה להפרשת חלה... אז גם אנחנו מחוברים לזה עם כל הנשמה... אבל 
שמיטה?? שמיטה לא!!! בייחס לשמיטה חז"ל לא ראו לנכון לתקן בחו"ל... אה... 
הם לא תיקנו בחו"ל?? אז הם לא האהיבו עלי את זה... ועד היום אין לנו רגש 

 וד קשה כדי לייצר אהבה... )ואנחנו נעשה את זה ונצליח( לזה... אנחנו צריכים לעב
 ולאבדוקה  לאאז זהו... שהסגולה של הקפדה על הלכות שביעית זו סגולה 

מנוסה... אבל תבדוק אותה... תשמע לי... תן לי... תן לי לרמאות אותך... אתה 
 תראה שזה עובד...
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